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Lena Hedquist 

Ordförande 
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Protokoll fört vid 

Kommunstyrelsens 

pensionärsråd (KPR) 2022-06-07 

 

Närvarande: 

 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

Vice ordförande:  Leif Johansson (PRO) 

 

Ledamöter:  Astrid Elisabet Kågedal (SPF 

Seniorerna) 

Karin Lund (SPF Seniorerna) 

Lars-Erik Karlsson (PRO) 

Lena Sernevåg (PRO) 

Roland Eliasson (SKPF) 

 

Ersättare:  Claes Tjäder (PRO)  

Irene Svensson ers (SPF Seniorerna) 

Karin Schiöld (SPF Seniorerna) 

Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Marianne Rogell Eklund (PRO)  

Sven-Eric Bergman (PRO) 

Yvonne Wendt (SPF Seniorerna) 

 

Helena Kivisaari, representant för 

(IKINUORET) 

 

Förhinder: 

Ledamot: Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) och Inga 

Lundvall (SKPF),  

Ersättare: Maivor Carlens (SPF Seniorerna) och Margaretha 

Persson (SKPF) 

 

Närvarande tjänstemän: Förvaltningschef Patric Rylander, 

Avdelningschef Linda Hamnes, Kommunikationschef Carl 

Smitterberg, KPR:s sekreterare Anna Strömstedt. 

Äldreombudsman Susanne Leinsköld.  

 

 

  



 

 

 

 Protokoll 

 

Protokoll fört vid 

Kommunstyrelsens 

pensionärsråd (KPR) 2022-06-07 

 

 

 

1. Mötets öppnande 

Lena Hedquist hälsade alla välkomna 

2. Genomgång av närvaro  

Sekreterare noterar närvaro 

3. Val av protokolljusterare till mötet 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att 

tillsammans med vice ordförande Leif Johansson (PRO) justera 

dagens protokoll 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

Inga övriga frågor 

Dagordningen fastställdes 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 4/2022-04-11 

Anmälan läggs till handlingarna 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 4/2022-04-19 

Anmälan läggs till handlingarna 

7. Äldreombudsman Susanne Leinsköld  

Susanne berättar hur långt Äldrevänlig stad kommit så här långt i 

processen delaktighet och inflytande. KPR har fått ta del av 

bildspelet från mötet. Det finns ett visitkort som förvaltningarnas 

kommunikatörer fått. Dessa kan delas ut av KPR. 

Exploateringskontoret håller på att ta fram material på 

minoritetsspråk. Äldrevänlig stad följer handlingsplanen och tar 

höjd för ålderismen i sitt arbete.  

8. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 14 juni 
2022 

8 a, Revisorernas årsrapport för äldrenämnden 2021. 

Dnr ALD 2022/185 

Handläggare Anders Håkansson  

Ärendet läggs till handlingarna  

 

8 b, Handlingsplan stadsgemensam basnivå för det 

hälsofrämjande, förebyggande och uppsökande arbetet riktat 

till seniorer. 

Dnr ALD 2022/146 

Handläggare Annica Håkansson, Charlotta Olofsson 
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KPRs yttrande över handlingsplan stadsgemensam 

basnivå för det hälsofrämjande, förebyggande och 

uppsökande arbetet riktat till seniorer. 

 

Samarbete med civilsamhället i stort och med ideella 

organisationer och idrottsföreningar nämns i planen. Det 

finns dock utrymme för att stärka denna del av 

hälsoarbetet. Exempelvis är pensionärsföreningarnas 

verksamheter värda att ta tillvara. Det gäller såväl i att nå 

ut till olika målgrupper som medverkan i särskilda 

aktiviteter. Även många andra delar av föreningslivet 

skulle kunna bli intressanta partners, inte minst de som 

har en lokal förankring.  

Planen är ambitiös och väl genomarbetad. 

Implementeringen blir som alltid avgörande för resultatet. 

Civilsamhället kan bidra även i dessa sammanhang 

exempelvis genom att delta i planerade hälsaktiviteter, 

hälsovecka och hälsodagar.  

 

KPR vill göra ett tillägg i basplanen gällande 

handlingsplanens formulering av hälsa.  

 

Nedan ett tillägg till basplanen från hälso och 

sjukvårdsgruppen genom Lena Sernevåg 

 

”i handlingsplanen för hälsofrämjande arbete på basnivå 

har man beslutat att hälsa ska omfatta fysisk aktivitet, 

goda matvanor och meningsfullhet i vardagen. 

Detta för att främja hälsa och förebygga ohälsa hos de 

äldre. 

Begreppet hälsa omfattar mer än fysisk aktivitet, 

matvanor och meningsfullhet 

Hälsa omfattar också en existentiell komponent som 

borde ingå i basnivån 

Att få prata om sin livsberättelse, sitt åldrande och tankar 

på det som ska komma är en hälsofrämjande åtgärd och 

kan hindra psykisk ohälsa  

I Nacka kommun har man haft ett sådant projekt som har 

fallit mycket väl ut. 

Där kunde man i tidigt stadium upptäcka personer som 

satt med tankar och funderingar som de kunde få dela 

med andra och på så sätt inse att det inte var konstiga 

tankar och att de inte var ensamma i det 

 

En verkligt hälsofrämjande åtgärd  
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Hälso- och sjukvårdsgruppen KPR 

 

I handlingsplanen beskrivs att alla lokaler ska ha en hög 

tillgänglighet vilket är en bra målsättning. Viktigt att 

hörslingor inte glöms bort och att det behövs kunskap om 

härselproblematik med ett systematiskt kontrollsystem.  

Linda berättar att det har skapats en arbetsgrupp för 

hörselmiljöer. De skulle kunna komma på ett möte framöver 

när arbetet kommit lite längre.  

 

Ni pratar mycket om gemenskap och samverkan med 

organisationer och andra parter men vi saknar en organisation 

som heter seniorhälsan.  

Patric förklarar att de organisationer som finns med är en 

basnivå som arbetet ska utgå ifrån. Det förhindrar inte att 

andra organisationer tas med. 

 

Äldreförvaltningen ska utveckla webbplatser, händer det 

någonting där.  

Carl berättar att senior.stockholm planeras vara sommaren 

och att vi förhoppningsvis ska kunna visa den under augusti.  

 

För de föreningar som inte har lokal förankring, är lätt att de 

vi hamnar utanför vad gäller inflytande. Det är därför viktigt 

att dessa inte glöms bort. 

 

8 c, Fördelning av medel för vårddjur inom äldreomsorgen 

Dnr ALD 2022/196 

Handläggare Lotta Olofsson 

Tar man hänsyn till allergier? 

Linda berättar att det görs vid ansökan och vid placering på 

vård och omsorgsboende. Det finns också möjlighet att 

erbjuda robotdjur för allergiker.  

 

8 d, Fördelning av stimulansmedel för att förbättra 

förutsättningarna för verksamhetsutveckling inom 

äldreomsorgen genom digitalisering 

Dnr ALD 2022/193 

Handläggare Simon Bäckström 

På sidan två hänvisas till en sammanställning. KPR önskar 

ta del av underlaget till denna.  

Linda kollar upp det och återkommer.  

 

8 e, Arbetsformer för samordnad digitaliseringsplan i 

äldreomsorgen 
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Dnr ALD 2022/210 

Handläggare Mårten Lindskog 

KPR framför att det är viktigt att de får vara med på ett tidigt 

skede.  

Texten var stundtals svår att förstå, kunde ha skrivits på ett 

mer pedagogiskt sätt.  

KPR ser också att det kan bli svårigheter då det är många 

olika huvudmän.  

 

8 f, Instruktion för inspektör med hälso- och sjukvårdsinriktning 

Dnr ALD 2022/165 

Handläggare Erika Rödenhake 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

8 g, Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 

1§ socialtjänstlagen, kvartal 1 år 2022. 

Dnr ALD 2022/209 

Handläggare Ann-Charlotte Ohlsson 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

9. Förvaltningschefens information 

Förvaltningen jobbar enligt plan, strukturerat med de budget 

uppdrag vi har.  

De analoga larmen utbytta. 

Nyckelfri hemtjänst har nu runt 2300 installationer. Där behövs 

rekrytering av tekniker/låssmeder för att hålla tidsplanen.  

KPR framför att breven till hyresvärdar behöver ses över då det 

kommit dem till kännedom att det varit svårt att tolka.  

Carl berättar att detta nyligen gjorts och att de därmed också sett 

ett minskat flöde av frågor.  

Flytten till Älvsjö sker i december. Möten med KPR och nämnd 

kommer ske från Älvsjö hädanefter. 

 

10. Övriga frågor 

Inget detta möte.  

 

 

 

Sekreterare Anna Strömstedt 


